
Protokół 

które odbyło się w dniu 29.08.2022 r. 

1. Zebranie rozpoczęło się o godz. 18:00 i trwało do godz. 20:00 

2. W zebraniu zgodnie z listą obecności uczestniczyło 40 osób, oraz: Radny Gminy Pruszcz Gdański 
Jerzy Kornacki (mieszkaniec Wiśliny), Radny Gminy Pruszcz Gdański Szymon Benedyk a także 
przedstawiciel firmy Sevivon sp. z o.o. planującej budowę Farmy Fotowoltaicznej m.in. na terenie 
Sołectwa Wiślina, Pan Marcin Marszeniuk. 

3. Zebraniu przewodniczył sołtys wsi Adam Wysocki. 

4. Na protokolanta wyznaczono: sołtysa, Ada.ma Wysockiego. 

5.Przewodniczący zebrania stwierdził, iż zebranie jest prawomocne do podejmowania uchwał. 

6. Porządek obrad; 

I. Otwarcie Zebrania przez przewodniczącego zebrania oraz stwierdzenie quorum. 
2. Wyznaczenie osoby do protokołowania. 
3. Zmiana statutu Sołectwa Wiślina. Głosowanie. 
4. Omówienie planu budowy farmy fotowoltaicznej. Dyskusja. Propozycja przyjęcia 

uchwały. Głosowanie. 
5. Przedstawienie propozycji do funduszu sołeckiego na 2023 rok/ dyskusja. 
6 .  Sprawy sołeckie/wnioski. 
7. Zamknięcie obrad. 

Porządek obrad, wyznaczenie przewodniczącego oraz protokolanta został zatwierdzony ilością 
głosów: 
,,za" 40 „przeciw" O, ,,wstrzymujących się" O. 

7. Streszczenie przebiegu obrad i dyskusji: 
Zebraniu przedstawiono zmianę § 16 i § l 7 statutu Sołectwa Wiślina spowodowaną wyrokiem WSA 
w Poznaniu z 31 lipca 2020 r., sygn„ akt. nr IV Sa/Po 582/20; wyrok WSA z 21 lutego 2018 r. sygn. 
Akt IVSA/Po 1106/17. Zmiany opisano w Uchwale nr l/2022 będącej załącznikiem do niniejszego 
protokołu. Uchwałę poddano głosowaniu: 
,,za" 39 „przeciw" O, ,,wstrzymujących się" 1. 

Zebraniu przedstawiono pomysł budowy fanny fotowoltaicznej na terenie m.in. sołectwa Wiślina. 
Głos jako pierwszy zabrał Sołtys, Adam Wysocki jako zwolennik realizacji inwestycji. Budowa fanny 
fotowoltaicznej jest korzystna dla inwestora oraz rolników dzierżawiących ziemię. Bez zgody tych 
dwóch podmiotów temat budowy ww. farmy nigdy nie pojawiłby się w przestrzeni publicznej. 
Zrealizowano inwestycja jest też potencjalnym źródłem pieniędzy dla budżetu Gminy Pruszcz 
Gdański, więc pośrednio jest korzystna dla każdego mieszkm1ca Gminy Pruszcz Gdański. 
Przedmiotowa inwestycja została negatywnie zaopiniowana przez komisję rolnictwa. Głosy, które 
pojawiały się przed Zebraniem Wiejskim podnosiły jako problem negatywny wpływ na tkankę 
turystyczną Żuław Gdańskich oraz zabudowanie żyznych, żuławskich ziem. 

Kolejno ważny głos w dyskusji podjął Radny Gminy Pruszcz Gdański Jerzy Kornacki. Podniósł 
on kilka problemów, które może stworzyć inwestycja. Pytania dotyczyły służebności dróg, możliwości 
czyszczenia rowów melioracyjnych w obrębie inwestycji a także tego czy ogrodzenie inwestycji nie 
będzie uciążliwe dla mieszkańców. Do problemów odniósł się Pan Marcin Marszeniuk. 



Sołtys zaproponował podjęcie Uchwały, która stanowi, że Zebranie Wiejskie nie widzi 
przeciwwskazań ku temu by na terenie Sołectwa Wiślina powstała farma fotowoltaiczna. Uchwałę 
poddano głosowaniu: 
,,za" 5 „przeciw" 24, ,,wstrzymujących się" 11. Uchwały nie podjęto. 

Rozpoczęto dyskusję, której celem ma być sporządzenie Wniosku o przyznanie środków z funduszu 
sołeckiego. Sołtys poinformował, że kolejny rok z rzędu chce przeznaczyć pewną kwotę na organizację 
otwartej imprezy integracyjnej w okresie letnim wraz z sąsiednimi sołectwami i Szkołą Podstawową 
w Wiślinie. 
Zaproponowano wymianę drewnianej wiaty znajdującej się na placu zabaw w Wiślinie. Większość 
mieszkańców opowiedziała się za tym, że wiatę należy posadowić w innym miejscu, usunąć a nie 
wymienić na nową w miejscu istniejącym. 
Zaproponowano sporządzenie projektu, który umożliwiłby wyposażenie placu zabaw w nowe 
elementy atrakcyjne dla dzieci. Podczas dyskusji jako konsensus przyjęto, że w pierwszej kolejności 
należy naprawić te elementy, które obecnie się na placu zabaw znajdują a nie dostawiać nowe. 
Zaproponowano postawienie lampy fotowoltaicznej na ul. Akacjowej w okolicy skrzyżowania 
z ul. Jaśminową. Po dyskusji zrezygnowano z postawienia lampy fotowoltaicznej na rzecz 
sporządzenia projektu a następnie budowy nowych lamp. Do realizacji potrzeb mieszkańców w tej 
chwili brakuje ok. 1-3 lamp. 

Pani Maria Stolecka poprosiła o interwencję ws. piasku zalegającego na poboczu ul. Słonecznej na 
odcinku od skrzyżowania z ul. Akacjową do skrzyżowania z ul. Gdańską. 
Pani Zofia Kozierkiewicz poprosiła o interwencję ws. zieleni wrastającej w obręb ścieżki rowerowej 
w kier. m. Dziewięć Włók. 
Pani Grażyna Krakowska poprosiła o interwencję ws. ruchomych desek na mostku będącym częścią 
ścieżki pieszo-rowerowej na granicy m. Wiślina i m. Dziewięć Włók. 
Pan Waldemar Wysocki poprosił o interwencję ws. bobrów czyniących szkody w uprawach rolnych 
i w rowach melioracyjnych. 

8. Załączniki do protokołu: 

1) lista obecności, 

2) podjęta uchwała 

Jo� li 1" t,4,ł · 
Przewodniczący Zebrania 



1 � UCHWAŁA NR ..... ./202'1. 

ZEBRANIA WIEJSKIEGO 

z dnia .?..�.:?.�: ........ 2021.r. �-

. 
d · 

· 

t t · Soł tw U/5i/N/l-w sprawie wprowa zema zmian ws a ucie ee a .. /! ............... .. 

Na podstawie art. 35 ust. 1 oraz art. 40 ust. 2 pkt 1 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. 
o samorządzie gminnym (Dz. U. z 2021 r. poz. 1372) uchwala się, co następuje: 

, 

§ 1 W · t · · t · Soł ctw Ut S UAl,4 . prowadza się nas ępuJące zmiany w s  atucie e a ..................... : 
1) § 16 otrzymuje brzmienie: 

,,§ 16. 1. Liczbę mieszkańców Sołectwa uprawnionych do głosowania określa 
Wójt na podstawie stałego rejestru wyborców prowadzonego w Urzędzie Gminy." 
2) § 17 otrzymuje brzmienie: 

,,§ 17. 1. Przewodniczący Zebrania Wiejskiego wyznaczony przez Wójta dokonuje 
otwarcia Zebrania, stwierdza jego prawomocność tj. fakt zawiadomienia 
mieszkańców Sołectwa o zebraniu w sposób zwyczajowo przyjęty. 
2. Do obowiązków przewodniczącego Zebrania Wiejskiego należy przedstawienie 
uczestnikom Zebrania Wiejskiego porządku obrad, prowadzenie Zebrania Wiejskiego 
zgodnie z ustalonym porządkiem obrad oraz czuwanie nad zgodnym z prawem i 
demokratycznym jego przebiegiem." 

§ 2. Uchwała wchodzi w życie z dniem podpisania. 

Przewodniczący Zebrania Wiejskiego 



UZASADNIENIE 

Obecnie obowiązujący statut sołectwa zawiera zapisy dotyczące wymogu kworum 

dla ważności wyboru sołtysa oraz członków rady sołeckiej. 

Dopuszczalność wprowadzenia wymogu kworum dla ważności wyborów sołtysa lub 

członków rady sołeckiej nfe wynika z normującego ten wybór art. 36 ust. 2 ustawy z 

dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym. Nie wynika też z uregulowanych w 

ustawie z 5 stycznia 2011 r. - Kodeks wyborczy zasad prawa wyborczego dotyczących 

wyborów organów gminy, na których to regulacjach, w zakresie w ustawie 

nieunomiowanym, mogą być odpowiednio wzorowane zasady i tryb wyboru sołtysa i 

rady sołeckiej. 

Przepis cytowanej wyżej ustawy jest regulacją kompletną i nie zastrzega żadnego 

kworum dla ważności wyboru sołtysa i członków rady sołeckiej. Obecne zapisy statutu 

( w § 16 ust. 1 i 2 ) modyfikują ustawowe zasady wyboru sołtysa i rady sołeckiej, 

dlatego podjęcie niniejszej uchwały należy uznać za zasadne. 

Powyższy pogląd został utrwalony w orzecznictwie sądowym: wyrok WSA w 

Poznaniu z 31 lipca 2020 r. , sygn. akt nr IV Sa/Po 582/20; wyrok WSA z 21 lutego 

2018 r. sygn. akt IVSA/Po 1106/17). 

Obecne brzmienie§ 16 ust. 1 i 2 

§ 16. 1 . Dla dokonania ważnych wyborów na Zebraniu Wiejskim wymagana jest 
obecność ... mieszkańców Sołectwa uprawnionych do głosowania. Wyborów 
dokonuje się większością zwykłą osób uprawnionych, obecnych na Zebraniu 
Wiejskim. 
2. O ile w wyznaczonym terminie nie uzyskano obecności wymaganej liczby 

mieszkańców uprawnionych do głosowania, zwołuje się Zebranie Wiejskie w li 
terminie, który może zostać wyznaczony na ten sam dzień. Wybory odbyte w li 
terminie mogą być przeprowadzone bez względu na liczbę obecnych mieszkańców 

Sołectwa uprawnionych do głosowania. 
3. Liczbę mieszkańców Sołectwa uprawnionych do głosowania określa Wójt na 
podstawie stałego rejestru wyborców prowadzonego w Urzędzie Gminy. 
4. Na Zebraniu Wiejskim, wyborcy wpisują się na liście obecności poprzez podanie 

czytelnie imienia i nazwiska oraz podpisu (parafki). 


